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Förslag till beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen av betänkandet Barnkonventionen blir 

svensk lag (SOU 2016:19). 

2. Omedelbar justering. 

 

 

 

 

 

 

Kerstin Sandström Per-Ove Mattsson 

stadsdelsdirektör avdelningschef 

 

 
 

Sammanfattning 

På regeringens uppdrag har en särskild utredare kartlagt hur 

tillämpningen av lagar och andra föreskrifter stämmer överens 

med barnets rättigheter enligt FN:s Barnkonvention. Utredaren 

skulle också analysera för- och nackdelar med att införliva 

konventionen i svensk rätt. Resultatet redovisas nu i ett 

betänkande som även innehåller förslag på förtydliganden i 

lagstiftningen för att stärka barnets rättigheter. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget och anser att 

införlivandet är viktigt då det skulle göra rättigheterna tydligare 

för barnen själva. Det skulle även ge ytterligare skjuts i 

utvecklingen när det gäller att få offentliga myndigheter att 

tillämpa barnperspektivet i utredningar och beslutsfattande.  
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Ärendets beredning 

Ärendet har beretts inom avdelningen beställare – äldreomsorg, 

funktionsnedsättning, individ och familj inklusive socialpsykiatri.  

 

Bakgrund  

På regeringens uppdrag har en särskild utredare kartlagt hur 

tillämpningen av lagar och andra föreskrifter stämmer överens 

med barnets rättigheter enligt FN:s Barnkonvention. Utredaren 

skulle också analysera för- och nackdelar med att införliva 

konventionen i svensk rätt. Resultatet redovisas nu i ett 

betänkande som även innehåller förslag på förtydliganden i 

lagstiftningen för att stärka barnets rättigheter. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat betänkandet till Farsta 

stadsdelsnämnd för yttrande senast den 26 augusti. 

 

Remissen i sammanfattning 

Betänkandet redogör för huruvida tillämpning av lagar och 

föreskrifter i Sverige redan överensstämmer med barnets 

rättigheter enligt Barnkonventionen och redovisar även förslag 

till åtgärder och kompletteringar i de fall där de avviker.  

 

Utredningen har gjort en analys över för- och nackdelar med 

denna inkorporering och kommer med förslag på förtydliganden i 

lagstiftningen för att stärka barnets rättigheter. 

 

Fyra områden som utredaren har funnit angeläget att kartlägga är: 

 Barn i migrationsprocessen 

 Stöd och service till barn med funktionsnedsättning 

 Barn som har bevittnat våld inom familjen  

 Barn som har utsatts för våld inom familjen 

 

Införlivandet av Barnkonventionen är en politisk markering om 

att stärka barnets rättigheter. 

 

Betänkandet redogör även för rättstillämpning och lagstiftning 

rörande tolkningar, för att underlätta för olika aktörer som berörs 

av denna lagstiftning. 

 

Utredaren bedömer att det är viktigt att det finns effektiva 

rättsmedel för att barnet ska kunna utkräva sina rättigheter. 

Regeringen bör till exempel utreda vidare om 

Barnombudsmannen (BO) kan ges möjlighet att föra talan för 
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enskilda då det är av betydelse eller intresse för genomförandet 

av Barnkonventionen. 

 

Utredningen ser även över behovet av ett kunskapslyft för alla 

professioner som arbetar i statliga och kommunala myndigheter. I 

denna fråga framförs i utredningen att BO bör vara det organ som 

är ansvarigt för kunskapslyftet. 

 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Förvaltningen ställer sig i grunden positiv till förslaget och anser 

att införlivandet är viktigt då det skulle göra rättigheterna 

tydligare för barnen själva. Det skulle även ge ytterligare skjuts i 

utvecklingen när det gäller att få offentliga myndigheter att 

tillämpa barnperspektivet i utredningar och beslutsfattande.  

 

Förvaltningen anser generellt att barnens perspektiv och barnens 

bästa är framträdande i utredningsarbetet idag. Dock kan det 

utvecklas ytterligare, till exempel kan det dokumenteras på ett 

tydligare sätt i handläggningen och arbetet med att få barnen 

delaktiga i utredningar kan också utvecklas.   

 

Förvaltningen håller med om att det behövs ett kunskapslyft med 

målet att öka såväl bredd som fördjupad kompetens hos 

myndigheter och handläggare eftersom kunskap och insikter 

föregår och avgör hur framgångsrik den praktiska tillämpningen 

blir.    

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

 
Bilaga 

Betänkandet Barnkonventionen blir svensk lag (SOU 2016:19) 


